
 

 
 

Transportministeren 
 

Fr ederiksholms Kanal 27 F 

1 220 København K 

 

Telefon 41 71 27 00 

 

 

 

  

Transportudvalget 

Folketinget 

4 . april 2022 

2 022-2160 

 

Transportudvalget har i brev af 22. marts 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål 359 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Michael Aastrup Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 359: 

Kan ministeren bekræfte, at der i forbindelse med anlægget af 

støjskærme ved Helsted vil blive bevilliget en ekstrabevilling, så 

der – som ministeren har lovet de støjramte borgere i området ved 

et møde i august, og som det er beskrevet i projekt-stambladet – 

vil blive lavet en forlængelse af støjværnsprojektet i Helsted ned til 

Viborgvej? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Vejdirektoratet, som har oplyst 

følgende:  

”Med ’Aftale om Infrastrukturplan 2035’ er der prioriteret 34,4 mio. 

kr. til etablering af støjafskærmning ved E45 Nordjyske Motorvej ved 

Helsted i Randers Kommune. Grundlaget for projektbevillingen er en 

forudsætning om anlæg af en ca. 1 .280 meter lang og 7  meter høj støj-

skærm. 

En støjvold syd for projektsstrækningen, som er anlagt af Randers 

Kommune i samspil med den skitserede støjskærm, har v ist sig at 

være utilstrækkelig ift. støjdæmpning af den sy dligste del af det påv ir-

kede boligområde. Vejdirektoratet har derfor foreslået, at støjskærmen 

forlænges ca. 280 meter mod syd til Viborgvej, så skærmens samlede 

længde bliver ca. 1 .560 meter.  

Støjskærmsprojektet fra infrastrukturaftalen projekteres og udbydes 

med en løsning på 1 .560 meter.  Først når der har været afholdt licita-

tion, kan det vurderes, om projektet inkl. forlængelse af støjskærmen 

mod sy d til Viborgvej kan holdes inden for projektbevillingen. Hvis det 

ikke er tilfældet, v il der skulle tages stilling til en eventuel ekstrabevil-

ling.” 
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I forlængelse af Vejdirektoratets oplysninger kan jeg tilføje, at hv is der 

skulle opstå behov for merbevillinger til besluttede støjskærmsprojek-

ter fra infrastrukturaftalen, vil jeg tage det op med forligskredsen.  

Med venlig hilsen 

Trine Bramsen 

 


